Додаток

до рішення Карпівської сільської ради

від \_\_\_\_\_\_\_\_\_ №\_\_\_\_\_\_\_\_

ПРОЕКТ

**ПРОГРАМА**

**соціально-економічного та**

**культурного розвитку Карпівської сільської ради**

**на 2025 рік**

с. Карпівка

2024 рік

**ЗМІСТ**

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
|  | **Вступ** |  |
| **1.** | **Підсумки соціально-економічного розвитку Карпівської сільської ради за 9 місяців 2024 року** |  |
| **2.** | **Головна мета та пріоритетні напрями розвитку громади на 2025 рік** |  |
| **3.** | **Сталий економічний розвиток громади** |  |
| 3.1. | Регуляторна політика та розвиток підприємництва |  |
| 3.2. | Інвестиційна діяльність |  |
| 3.3. | Аграрний сектор та землекористування |  |
| 3.4. | Податково-бюджетна діяльність |  |
| **4.** | **Екологічна безпека** |  |
| 4.1. | Охорона навколишнього природного середовища |  |
| 4.2. | Захист населення і території від надзвичайних ситуацій |  |
| **5.** | **Забезпечення якісних умов життя** |  |
| 5.1. | Надання адміністративних послуг |  |
| 5.2. | Зайнятість населення та ринок праці |  |
| 5.3. | Соціальний захист населення |  |
| 5.4. | Освіта |  |
| 5.5. | Охорона здоров’я |  |
| 5.6. | Захист прав дітей – сиріт та дітей, позбавлених батьківського піклування. Підтримка сім’ї, дітей та молоді |  |
| 5.7. | Культура |  |
| 5.8. | Розвиток житлово-комунального господарства та благоустрій території |  |
| 5.9. | Транспорт та транспортна інфраструктура |  |
| 5.10. | Покращення безпеки в громаді |  |
| **6.** | **Моніторинг та оцінка результативності реалізації Програми** |  |
|  | **Додатки:** |  |
| 1. | Основні показники економічного та соціального розвитку Карпівської сільської ради на 2025 рік |  |
| 2. | Перелік інвестиційних проектів та заходів, щодо забезпечення виконання завдань Програми соціально - економічного та культурного розвитку Карпівської сільської ради на 2025 рік |  |
| 3. | Перелік галузевих програм Карпівської сільської ради, які передбачається фінансувати у 2025 році |  |

# ВСТУП

Програма соціально-економічного та культурного розвитку Карпівської сільської ради на 2025 рік (далі – Програма) розроблена згідно зі статтею 143 Конституції України, на підставі законів України «Про місцеве самоврядування в Україні», «Про державне прогнозування та розроблення програм економічного і соціального розвитку України» (зі змінами), «Про стратегічну екологічну оцінку» (зі змінами), постанови Кабінету Міністрів України «Про розроблення прогнозних і програмних документів економічного і соціального розвитку та складання проектів Бюджетної декларації та державного бюджету» (зі змінами), Постанови КМУ «Про схвалення основних прогнозних макропоказників економічного і соціального розвитку України на 2025-2027 роки» з урахуванням завдань інших документів державного планування, а саме:

Закону України «Про охорону навколишнього природного середовища» від 25.06.1991 № 1264-XII (зі змінами);

Закону України «Про оцінку впливу на довкілля» від 23.05. 2017 № 2059-VIII (зі змінами);

Національного плану дій з охорони навколишнього природного середовища на період до 2025 року, затвердженого розпорядженням Кабінету Міністрів України 21.04.2021 № 443-р;

Розпорядження Кабінету Міністрів України від 20.02.2019 № 117-р «Про затвердження Національного плану управління відходами»;

Розпорядження Кабінету Міністрів України від 30.03.2016 № 271-р «Про затвердження Національного плану дій щодо боротьби з деградацією земель та опустелюванням» та

Стратегії регіонального розвитку Дніпропетровської області на період до 2027 року, затвердженої рішенням Дніпропетровської обласної ради від 07.08.2020 № 624-24/VII;

Враховуючи виклики сьогодення, основна робота у 2025 році буде спрямована на забезпечення стабільної роботи всієї інфраструктури громади в умовах воєнного стану; надання якісних освітніх, медичних, житлово-комунальних послуг та забезпечення виконання зобов’язань соціального характеру, у першу чергу щодо надання підтримки учасникам бойових дій, ветеранам війни, їх сім’ям, внутрішньо переміщеним особам тощо.

Програма базується на аналізі основних показників і тенденцій соціально-економічного розвитку сільської ради у поточному році, а також передбачає забезпечення узгодження спільних дій структурних підрозділів сільської ради, виконавчого комітету, Андріївського старостинського округу, депутатського корпусу сільської ради, представників підприємств, організацій та установ усіх форм власності задля втілення єдиної державної політики розвитку територіальної громади.

Основним інструментом реалізації завдань Програми є виконання заходів місцевих цільових програм, розробка, затвердження та внесення змін до яких проводитиметься з дотриманням вимог Бюджетного Кодексу України та чинних законодавчих і нормативно – правових актів.

Фінансування пріоритетних завдань та заходів, у тому числі через місцеві цільові програми, здійснюватиметься з урахуванням реальних можливостей сільського бюджету, враховуючі виконання постанови Кабінету Міністрів України від 09.06.2021 № 590 «Про затвердження Порядку виконання повноважень Державною казначейською службою в особливому режимі в умовах воєнного стану» (зі змінами), а також виділених фінансових ресурсів державного та обласного бюджетів, приватних інвестицій, кредитних ресурсів та технічної допомоги міжнародних організацій.

1. **Підсумки соціально-економічного розвитку** **Карпівської сільської ради за 9 місяців 2024 року**

У ході проведення реформи адміністративно-територіального устрою, відповідно Перспективному плану формування громад, Карпівська територіальна громада була створена в 2017 році шляхом добровільного об’єднання Миколаївської селищної ради та Новомалинівської сільської ради до складу якої, увійшов 21 населений пункт та приєднанням у 2020 році Андріївської сільської ради з 5 населеними пунктами.

Адміністративним центром Карпівської територіальної громади є село Карпівка.

Територіально Карпівська громада розташована у Криворізькому районі, у південно-західній частині Дніпропетровської області на межі із Миколаївською та Херсонською областями.

Територія громади є нерозривною, її межі визначаються по зовнішніх межах юрисдикції сільських рад, що об’єдналися.

Загальна площа території громади складає 38413,59 га, у тому числі площа сільськогосподарських угідь - 31355,43 га.

Чисельність населення Карпівської територіальної громади станом на 01 січня 2024 року становила 5872 особи та має тенденцію до скорочення. Основним фактором якого є природний та міграційних рух.

Завдяки спільним діям сільської ради її виконавчих органів, установ та підприємств громади, активізовано роботу з вирішення низки економічних і соціальних питань, насамперед спричинених військовими діями на території України.

Аналіз основних показників Програми соціально – економічного та культурного розвитку Карпівської сільської ради, за підсумками 9 місяців 2024 року, здійснено на основі наявних оперативних даних.

Основним інструментом реалізації завдань Програми є виконання заходів місцевих галузевих програм.

В громаді затверджено 29 галузевих програм. За звітний період профінансовані заходи 21 програми з сільського бюджету обсягом 73533,9 тис. гривень, що становить 57,7 % до річного плану.

**Інвестиційна діяльність**

Протягом 9 місяців 2024 року кошти сільського бюджету були спрямовані:

*в закладах освіти* на капітальний ремонт:

горищних приміщень (вогнезахисна обробка (просочення) дерев'яних конструкцій горищних приміщень, утеплення горищного перекриття для виконання заходів з енергозбереження) в КЗО Карпівський заклад дошкільної освіти "Казка";

підвального приміщення (погреба) підсобного приміщення та вуличного туалету в Карпівському ліцеї Карпівської сільської ради

*в закладах охорони здоров’я:*

на реконструкцію переходу між будівлями первинної амбулаторії КНП «Широківський центр ПМД», як субвенція на співфінансування інвестиційного проекту;

*на виконання природоохоронних заходів*, а саме на виконання робіт по захисту від затоплення с. Радевичеве Карпівської сільської ради та на коригування ПКД по об’єкту «Рекультивація порушених земель та використання родючого шару грунту під час проведення робіт, пов’язаних із порушенням земель біля с. Андріївка на території Карпівської ОТГ Широківського району Дніпропетровської області - капітальний ремонт. Коригування»;

*на будівництво* експлуатаційної свердловини на воду в с. Карпівка;

*на проведення* капітального ремонту частини адмінбудівлі Карпівської сільської ради;

*на придбання* джерела резервного живлення та ігрового комплексу з каруселлю;

*на проведення робіт з поточного ремонту* вуличних мереж освітлення в с.Андріївка, с. Червоне, с. Могилівка та зупинок громадського транспорту в с.Карпівка та с. Вишневе.

Проведені роботи з підситки та плануванню доріг в 5 населених пунктах сільської ради.

У рамках Меморандуму про співпрацю з питань соціально - економічного розвитку та впровадження екологічних заходів між Карпівською сільською радою, ПРАТ «ІГЗК» та громадською організацією «Криворізька фундація майбутнього» проведені роботи:

- з буріння експлуатаційної свердловини на воду з встановленням системи очистки води в с. Радевичеве. Підписано акт приймання - передачі між ПРАТ «ІНГЗК» та Карпівською сільською радою на прийняття робіт з буріння 2-х геологорозвідувальних свердловин на території с. Широка Дача (роботи проводились у 2023 році) та однієї в с. Радевичеве (роботи проводились у 2024 році);

- з благоустрою алеї слави загиблим захисникам України в с. Широка Дача;

- з упорядкування несанкціонованого сміттєзвалища в с. Карпівка.

Відповідно проекту міжнародної технічної допомоги «Підтримка якнайшвидшого відновлення у місцевостях України, що постраждали від війни» Карпівська територіальна громада отримала сучасний автомобіль вантажний FORD 1833 цистерна для питної води 10 м3 для забезпечення підвозу очищеної води в населені пункти сільської ради; дві модульні очисні споруди та бак для води об’ємом 10000 літрів.

За підтримки уряду Чеської Республіки, громада отримала потужну контейнерну станцію очищення води.

У рамках благодійної допомоги, від ТОВ «Надєжда Л» отримано спортивний вуличний комплекс Strit Sport, який встановлено в с. Широка Дача.

**Аграрний сектор**

Основу агропромислового сектору громади становлять 58 агропромислових формувань різних форм власності, з яких: 44 фермерських господарств, 5 товариств з обмеженою відповідальністю, 5 приватних підприємств, 1 сільське споживче товариство та 3 підприємці – фізичні особи.

Для ведення товарного сільськогосподарського виробництва, одноосібно обробляють земельні ділянки 669 громадян на площі 3572,6 га.

Кількість власників земельних ділянок для ведення особистого селянського господарства становить 541 особу, площа – 930,0 га, з них в оренді - 364,0 га, самостійно обробляється – 566,0 га.

Аграрний сектор громади спеціалізується на вирощуванні зернових та технічних культур.

Площа сільськогосподарських угідь сільської ради становить 31355,43 га, з них рілля – 25293,64 га.

За оперативними даними, отриманими від сільськогосподарський формувань різних форм власності, під урожай 2024 року посіяно сільськогосподарських культур на площі - 21106,0 га, у тому числі:

зернових та зернобобових культур на площі 8683 га, із них озимих - 8120 га;

технічних культур – 12423 га , у тому числі соняшнику – 10343 га.

Станом на 01.10.2024 року зібрано сільськогосподарських культур з площі - 20743 га, що становить 98,3 % до загальної посівної площі. У зв’язку з несприятливими погодними умовами зафіксовані факти гибелі 263 га проса.

У розрізі сільськогосподарських культур зібрано:

зернових та зернобобових культур на площі 8420 га, намолочено 25942 тонни, урожайність склала 30,8 ц/га;

технічних культур з площі 12323 га, намолочено 13674 тонни при урожайності 11,0 ц/га, у тому числі соняшнику 10653 тонни при урожайності 10,3 ц/га.

Під урожай 2025 року посіяно озимих культур на площі 4135 га, у тому числі озимої: пшениці – 2895 га, ячменю – 310 га, ріпаку – 930 га.

**Бюджет**

За січень – вересень 2024 року до загального фонду сільського бюджету надійшло 114431,4 тис. грн податків, зборів та інших платежів, що склало 111,4 % до плану (102762,2 тис. грн).

Надходження з основного дохідного джерела сільського бюджету - податку на доходи фізичних осіб у звітному періоді склали 35155,2 тис. грн, або 115,1 % до плану січня – вересня (+ 4796,0 тис. грн), що на 1,8 %, або на 628,7 тис. грн більше, ніж за аналогічний період 2023 року.

Надходження плати за землю за січень – вересень 2024 року склали 24657,8 тис. грн, що становить 104,9 % (+ 1172,7 тис. грн) до плану та на 6,8 % або на 1574,9 тис. грн більше надходжень, отриманих за аналогічний період минулого року.

Надходження рентної плати за користування надрами загальнодержавного значення за звітний період склали 43244,3 тис. грн, або 113,2 % до плану (+ 5037,7 тис. грн), що в 3,7 рази, або на 31627,3 тис. грн більше, ніж за аналогічний період 2023 року.

До загального фонду сільського бюджету у звітному періоді надійшло доходів в обсязі 129460,9 тис. грн, що склало 109,9 % до плану (понад план отримано 11668,7 тис. грн). Порівняно з показниками аналогічного періоду минулого року надходження збільшилися на 35,7 % (+ 34036,5 тис. грн).

Надходження до спеціального фонду сільського бюджету склали 8803,7 тис грн, що на 5339,4 тис. грн, або на 154,1 % більше, ніж за аналогічний період 2023 року.

У цілому до загального та спеціального фондів сільського бюджету за січень – вересень 2024 року надійшло 138264,6 тис. грн податків та зборів, що на 39375,9 тис. грн, або на 39,8 % більше надходжень за аналогічний період минулого року.

Загальний обсяг видатків сільського бюджету за звітний період проведено на загальну суму 126346,9 тис гривень.

**Надання адміністративних послуг**

З 01.11.2023 року на території громади функціонує відділ «Центр надання адміністративних послуг» виконавчого комітету Карпівської сільської ради зі створенням віддаленого робочого місця в Андріївському старостівському окрузі, через які можуть надаватися 42 види послуг.

Протягом січня – вересня поточного року:

було надано 1630 послуг, майже 90,0 % це послуги з реєстрації місця проживання та зняття з реєстрації місця проживання; видача витягів та довідок про реєстрацію місця проживання;

здійснено підключення відділу ЦНАП до комплексної послуги «єМалятко» на платформі Дія Центрів та до Єдиної державної електронної системи у сфері містобудування;

адміністратори успішно пройшли навчання для роботи з державним реєстром речових прав на нерухоме майно з подальшим наданням послуг за даним напрямком;

підготовлено відповідний пакет документів щодо підписання :

угоди між виконавчим комітетом Карпівської сільської ради та регіональним сервісним центром ГСЦ МВС у Дніпропетровській та Запорізькій областях з організації співробітництва у сфері надання адміністративних послуг, що надаються територіальними органами з надання сервісних послуг Міністерства внутрішній справ через відділ Центру надання адміністративних послуг виконавчого комітету сільської ради;

договору між виконавчим комітетом Карпівської сільської ради та Державною міграційною службою на передачу частки повноважень з обробки персональних даних, які містяться в Єдиному державному демографічному реєстрі відділу «Центр надання адміністративних послуг» виконавчого комітету сільської ради у сфері надання адміністративних послуг громадянам України щодо оформлення документів, що посвідчують особу та підтверджують громадянство України та іноземцям щодо оформлення документів, що посвідчують особу та підтверджують її спеціальний статус.

В рамках благодійної допомоги відділ «Центр надання адміністративних послуг» отримав:

- від громадської організації «Цифрова Дніпропетровщина» ноутбук для надання послуги з перекладу на українську жестову мову;

- через проект USAID «Демократичне врядування у Східній Європі» (DG East) отримано: 1) робочу станцію для видачі біометричних паспортів громадянина України для виїзду за кордон та небіометричного паспорту громадянина України у формі картки та 2) програмно – апаратний комплекс у складі принтеру для двостороннього рентрансферного друку Swiftpro К60 з безконтактним енкодером та подвійним модулем ламінування і робочої станції для знімання даних.

**Зайнятість населення та ринок праці**

На початок 2024 року на обліку в Широківській районній філії Дніпропетровського обласного центру зайнятості (далі – районна філія) перебувало 19 безробітних громадян Карпівської сільської ради.

Чисельність осіб, які мають статус безробітного станом на 01 жовтня 2024 року склала 23 особи, із них 13 отримують допомогу по безробіттю .­­

Загалом на ринку праці, упродовж січня – вересня 2024 року, перебувало 65 безробітних громад, з них допомогу по безробіттю отримували 43 осіб.

Протягом звітного періоду:

з приводу пошуку роботи, до районної філії звернулося 46 осіб з числа жителів сільської ради;

за допомогою районної філії працевлаштовано 18 осіб з числа безробітних громадян сільської ради;

професійне навчання за направленням районної філії пройшли 7 осіб;

профорієнтаційними послугами було охоплено 59 безробітних, які приймали участь у інформаційних семінарах, у тому числі із залученням соціальних партнерів; у семінарах з ментального здоров’я та з техніки пошуку роботи.

**Соціальний захист населення**

Підтримка найбільш вразливих верств населення, захисників України та членів їх сімей, внутрішньо переміщених осіб та інших категорій громадян, які згідно законодавства мають на це право, здійснюється через реалізацію заходів Програми соціального захисту населення сільської ради на виконання, яких було спрямовано 1924,4 тис. гривен, у тому числі:

*адресну грошову допомогу отримали:*

18 учасників бойових дій, воїни – інтернаціоналісти на території інших держав в загальній сумі 36,0 тис. гривень;

сім сімей, у якій виховуються діти з інвалідністю на оплату комунальних послуг в загальній сумі 24,0 тис. гривень;

10 осіб з інвалідністю першої групи, на оплату комунальних послуг, в загальній сумі 30,0 тис. гривень;

20 осіб до Дня людини похилого віку в загальній сумі 40,0 тис. гривень;

1 особа, якій виповнилося 95 років в сумі 5,0 тис. гривень та 3 особи, яким виповнилось 90 років в загальній сумі 15,0 тис. гривень;

34 учасника, які постраждали внаслідок Чорнобильської катастрофи (до Дня пам’яті Чорнобильської катастрофи) в загальній сумі 68,0 тис. гривень;

8 осіб, які понесли грошові витрати на поховання осіб, які не досягли пенсійного віку, на день смерті не працювали, не були зареєстровані в центрі зайнятості, як безробітні та не мали права на отримання пенсії або державної соціальної допомоги в загальній сумі 52,8 тис. гривень;

*матеріальну допомогу надано:*

родині загиблого військовослужбовця на виготовлення та встановлення надмогильної споруди в сумі 20,0 тис. гривень;

19 сім’ям в загальній сумі 58,0 тис. грн на вирішення складних життєвих обставин;

42 особам на лікування в загальній сумі 358,5 тис. гривень, у тому числі 12 онкохворим в сумі 180,0 тис. гривень;

*оплачені витрати* на поховання 3 учасників бойових дій на загальну суму 51,6 тис. гривень;

*грошову допомогу* отримали 8 осіб, які надають соціальні послуги громадянам похилого віку, особам з інвалідністю, які не здатні до самообслуговування і потребують сторонньої допомоги в загальній сумі 225,8 тис гривень;

*одноразову грошову допомогу:*

на лікування після поранення отримали 9 осіб в загальній сумі 90,0 тис. гривень;

отримали 237 осіб це військовослужбовці; один з батьків, дружина загиблого військовослужбовця; батьки зниклих безвісті військовослужбовців на відшкодування комунальних послуг в загальній сумі 711,0 тис. гривень;

отримала одна сім’я для проходження курсу підготовки кандидатів в опіку в сумі 5,0 тис. гривень;

*виплачена компенсація:*

внутрішньо переміщеним особам в загальній сумі 133,2 тис. гривень на покриття витрат за житлово – комунальні послуги;

перевізнику, за пільговий проїзд окремих категорій громадян на залізничному транспорті в сумі 0,5 тис. гривень.

Субвенція з обласного бюджету були спрямовані на:

виконання доручень виборців депутатами обласної ради (Чиркова О.В.) - виплата матеріальної допомоги на лікування шести особам в загальній сумі 45,0 тис. грн;

забезпечення безкоштовними ліками учасника ліквідації аварії на Чорнобильській АЕС I категорії в сумі 827,50 гривень.

Станом на 01.10.2024 року в громаді проживає 48 сімей/ 101 внутрішньо переміщена особа, у тому числі: 43 осіб працездатного віку, 29 пенсіонерів, із них - 3 інвалідів та 29 дітей.

Соціальними послугами «догляд вдома» та «натуральна допомога» було охоплено 40 осіб похилого віку, які частково не здатні до самообслуговування.

У рамках надання соціальних послуг «догляд вдома» та «натуральна допомога» здійснено 2758 відвідувань громадян похилого віку та проведено 19083 заходи у рамках надання соціальної послуги «догляд вдома» та 523 заходи в рамках надання соціальної послуги «натуральна допомога».

**Розвиток житлово – комунального господарства та благоустрій території**

На території сільської ради функціонує КП «Вишневе», яке надає послуги: з централізованого водопостачання; ремонту водопровідних мереж; пасажирських перевезень; з виконання робіт по благоустрою території.

Протягом 9 місяців 2024 року:

проведені поточні ремонти:

- вуличних мереж освітлення в трьох населених пунктах сільської ради на загальну суму 512,4 тис. гривень;

- двох зупинок громадського транспорту на загальну суму 161,1 тис. гривень;

виконані роботи по будівництву експлуатаційної свердловини на воду с.Карпівка на суму 846,8 тис. гривень;

проведено оплату за послуги з прокладання водопровідної мережі до двох модульних систем очищення води на загальну суму 95,0 тис. гривень;

виконані роботи по збору та вивезенню сміття в населених пунктах сільської ради на загальну суму 161,2 тис. гривень та проведені інші заходи з благоустрою території громади.

проведені роботи з підситки та плануванню доріг в п’яти населених пунктах сільської ради.

У рамках Меморандуму про співпрацю з питань соціально - економічного розвитку та впровадження екологічних заходів між Карпівською сільською радою, ПРАТ «ІГЗК» та громадською організацією «Криворізька фундація майбутнього» проведено буріння експлуатаційної свердловини на воду з встановленням системи очистки води в с. Радевичеве.

**Транспорт та транспортна інфраструктура**

На території громади забезпечено стабільну роботу пасажирського громадського транспорту у приміському сполученні.

Потреби населення сільської ради в пасажирських перевезеннях задовольняють:

КП «Вишневе» за трьома регулярними автобусними маршрутами та двома нерегулярними маршрутами;

та товариство з обмеженою відповідальністю "Автотранссервіс» за одним автобусним маршрутом.

Автобусним сполученням охоплений 21 населений пункт сільської ради, що становить 80,8% до загальної кількості (26). Не забезпечені пасажирськими послугами жителі 5 сіл у зв’язку з чисельністю населення до 20 чоловік та 1 село, яке знаходиться в санітарній зоні ПРАТ «ІНГЗК» та не зняте з Державного реєстру географічних назв.

Через територію двох населених пунктів сільської ради (с. Дем’янівка, с.Полтавка) двічі на день проходить електричний потяг направленням: ст. Інгулець – ст. Кривий Ріг (Головний).

**Охорона навколишнього природного середовища**

У рамках Програми охорони навколишнього природного середовища на території Карпівської сільської ради на 2021 – 2025 роки, затвердженої рішенням Карпівської сільської ради від 23 грудня 2020 року № 103 – 3/V (із змінами), у 2024 році з сільського бюджету на впровадження природоохоронних заходів передбачено 4522,0 тис. грн.

За січень - вересень 2024 року надходження коштів від екологічного податку до бюджету Карпівської сільської ради склали – 6955,3 тис. грн при планових показниках – 4197,0 тис. грн (165,7 %).

При планових видатках звітного періоду у сумі 4197,8 тис. грн використано 2967,9 тис. грн, у тому числі:

на проведення робіт по захисту від затоплення с. Радевичеве. Нове будівництво (додаткові роботи) – 2921,5 тис. грн;

на коригування ПКД по об’єкту «Рекультивація порушених земель та використання родючого шару грунту під час проведення робіт, пов’язаних із порушенням земель біля с. Андріївка на території Карпівської ОТГ Широківського району Дніпропетровської області - капітальний ремонт. Коригування» – 46,4 тис. гривень.

**Освіта**

На території сільської ради забезпечується конституційне право і державні гарантії на здобуття загальної середньої освіти у Карпівському, Андріївському ліцеях, Тихоставській та Червонівській гімназіях 414 учням, і яких 14 - з категорії внутрішньо – переміщених осіб.

Три заклади дошкільної освіти: «Карпівський заклад дошкільної освіти «Казка», «Тихоставський заклад дошкільної освіти «Дивосвіт» та «Андріївський заклад дошкільної освіти «Веселка» надають освітні послуги 62 вихованцям**.**

Заклади освіти працюють за дистанційною формою навчання з використанням інформаційно – комунікаційних технологій та з викладенням матеріалів на шкільних блогах.

Усі заклади освіти забезпечені комп’ютерною технікою, використовуючи її в освітньому процесі, та підключені до мережі Інтернет.

Кошти сільського бюджету були спрямовані:

на придбання та встановлення системи відеоспостереження в Тихоставськїй гімназії та Тихоставському закладі дошкільної освіти;

на капітальний ремонт:

* підвального приміщення (погреба) підсобного приміщення та вуличного туалету в Карпівському ліцеї;
* горищних приміщень (дерев’яних конструкцій, утеплення перекриття) в Карпівському закладі дошкільної освіти.

Для забезпечення якісного освітнього процесу:

від департаменту освіти і науки Дніпропетровської обласної військової адміністрації безоплатно отримано та передано усім закладам загальної середньої освіти сільської ради 1216 екземплярів підручників.

від КУ «Центр з обслуговування закладів освіти» Дніпропетровської обласної ради надійшла благодійна допомога:

- 3 хромбуки, 4 планшети та 4 ноутбуки для дітей пільгової категорії Карпівського та Андріївського ліцеїв;

- 3 комплекти, до яких увійшли ноутбук, сумка для нього, комп’ютерна мишка та навушники - для дітей пільгової категорії Карпівського ліцею;

У рамках проекту “Підтримка відновлення Криворізького району”, що фінансується Великим Герцогством Люксембург, з метою покращення якості освітнього процесу в онлайн та змішаному форматі, для закладів освіти передані ноутбуки: 10 для дітей пільгової категорії та 6 – для педпрацівників.

**Охорона здоров’я**

З метою забезпечення рівня доступності населення до медичних послуг та ефективного обслуговування населення, на території сільської ради функціонують дві амбулаторії загальної практики сімейної медицини та шість пунктів здоров’я. При Карпівській амбулаторії працює аптечний пункт.

Медичну допомогу населенню громади надають 2 лікарі загальної практики сімейної медицини в Карпівській амбулаторії та 2 лікаря - стоматолога в Карпівській та Андріївській амбулаторіях загальної практики сімейної медицини.

Утримання закладів охорони здоров’я сільської ради здійснюється за рахунок коштів державного та сільського бюджетів.

За рахунок власних коштів сільської ради, за 9 місяців 2024 року перераховані трансферти до бюджету Широківської селищної ради:

під «Програму фінансової підтримка та розвитку комунального некомерційного підприємства «Широківський центр первинної медичної допомоги» Широківської селищної ради» в сумі 5664,8 тис. грн, з яких освоєно 4323,5 тис. грн;

під програму «Здоров’я населення Карпівської сільської територіальної громади на 2021 – 2025 роки» для фінансової підтримки Широківської філії КП «Криворізька центральна районна лікарня» Новопільської сільської ради в сумі 1442,6 тис. грн, які освоєні в повному обсязі.

Субвенція з місцевого бюджету на співфінансування інвестиційних проектів в сумі 300,0 тис. грн перерахована на об’єкт «Реконструкція переходу (літ. «а6») між будівлями первинної амбулаторії (літ. «А1» та «А2») КНП «Широківський центр ПМД», розташованого за адресою: 53700 Дніпропетровська обл., Криворізький р-н, селище Широке, вул. Казбек, 17».

**Захист прав дітей – сиріт та дітей, позбавлених батьківського піклування. Підтримка дітей, сім’ї та молоді**

Відповідно до чинного законодавства України служба у справах дітей виконавчого комітету Карпівської сільської ради забезпечує соціально – правовий захист усіх дітей, а особливо тих, які потребують додаткової уваги з боку держави: дітей-сиріт, дітей, позбавлених батьківського піклування та дітей, які опинилися у складних життєвих обставинах.

На території сільської ради проживає 75 багатодітних сімей у яких виховується 265 дітей, 22 сім’ї, де проживають діти з інвалідністю (22 дітей).

Станом на 01.10.2024 року на обліку служби у справах дітей виконкому сільської ради перебуває:

на первинному обліку 10 дітей сиріт та 18 дітей позбавлених батьківського піклування, у тому числі 8 дітей, які проживають на території сільської ради та перебувають у 7 сім’ях опікунів (піклувальників);

3 сім’ї де батьки ухиляються від виконання батьківських обов’язків та, як такі, що опинилися в складних життєвих обставинах, в яких виховується 5 дітей.

На території сільської ради функціонує три прийомні сім’ї в яких проживає 3 дітей та один дитячий будинок сімейного типу де виховується 5 дітей.

Своєчасно здійснюються заходи щодо соціального захисту дітей-сиріт та дітей, позбавлених батьківського піклування: надання статусу дитини-сироти чи дитини, позбавленої батьківського піклування, та взяття на облік дітей-сиріт та дітей, позбавлених батьківського піклування.

Протягом звітного періоду, службою у справах дітей виконкому сільської ради:

здійснено 3 виїзди та обстежено 15 сімей, які опинилися в складних життєвих обставинах. За результатами - складено акти обстеження умов проживання;

спільно з поліцейським офіцером громади здійснено 11 виїздів відвідано 29 сімей з метою попередження виникнення складних життєвих обставин та відповідальності за зловживання та систематичним зловживанням батьками алкоголю;

проведено 8 засідань комісії з питань захисту прав дитини Карпівської сільської ради, на яких були розглянуті питання щодо захисту прав та законних інтересів малолітніх та неповнолітніх дітей та прийняті відповідні рішення щодо:

- влаштування неповнолітнього до КЗО «Криворізька спеціальна школа «Перлина» Дніпропетровської обласної ради» на повне державне утримання;

- надання статусу «дитина, яка постраждала внаслідок воєнних дій», зазнавши психологічного насилля - 2 дітям;

- влаштування неповнолітнього до Комунального закладу «Малий груповий будинок «Затишок» Вакулівської сільської ради Криворізького району Дніпропетровської області;

- надання статусу «дитини – сироти» двом дітям;

- надання «статусу дитини, позбавленої батьківського піклування» двом дітям;

- про влаштування неповнолітньої до комунального закладу освіти «Криворізький центр підготовки та перепідготовки робітничих кадрів будівельної галузі» Дніпропетровської обласної ради» на повне державне забезпечення.

Спеціалістами Широківського центру надання соціальних послуг, у рамках соціальної послуги «соціального супроводу сімей, що перебувають в складних життєвих обставинах» здійснено 289 захід, в рамках соціальної послуги консультування – 507 заходів, соціальної послуги інформування – 24 заходи.

Загалом, соціальною роботою на території сільської ради було охоплено 61 сім’ю, в яких виховується 61 дитина, з них 13 сімей (36 дітей) як такі, що перебувають в складних життєвих обставинах.

**Культура**

Мережа закладів культури сільської ради налічує 17 установ, із них: 3 сільські будинки культури, 6 сільських клубів, 8 сільських бібліотек.

З метою задоволення інформаційних потреб кожного представника громади, у бібліотеках сільської ради діють 7 клубів за інтересами, в яких було проведено 187 заходів, із них 110 – для дітей.

Бібліотечні заклади укомплектовані 21 одиницею комп’ютерної техніки, із них: 14 комп’ютерів для читачів, 4 комп’ютера і 3 ноутбука для завідувачів бібліотеками, 9 багатофункціональних пристроїв та 1 принтер. Крім того Карпівська та Андріївська бібліотеки забезпечені 2 комп’ютерними тифлокомплексами для слабозорих та незрячих людей.

Протягом січня - вересня 2024 року:

бібліотечний фонд поповнено на 131 примірник за рахунок безкоштовної передачі від КЗК «Дніпропетровська обласна бібліотека для дітей»;

у рамках реалізації плану основних культурно - мистецьких заходів, закладами культури клубного типу було проведено 318 заходів;

усі завідувачі бібліотечних закладів долучилися до онлайн - лекції від фахівців Національного історико-культурного заповідника «Гетьманська столиця»;

на національній онлайн-платформі Дія. Освіта - завідувачами сільських бібліотек пройдені тести цифрограм для бібліотекарів з отриманням електронного сертифікату.

1. **Головна мета та пріоритетні напрями розвитку громади**

**на 2025 рік**

Метою Програми є забезпечення сталого людського розвитку та створення умов для збереження життя мешканців громади в умовах воєнного стану, подальший розвиток системи надання якісних та доступних освітніх, медичних, соціальних послуг, у тому числі внутрішньо переміщеним особам, захисникам та захисницям України, що повертаються з війни, забезпечення належного функціонування інженерно-транспортної і комунальної інфраструктури, подальшого оновлення економічного потенціалу громади.

Досягнення цієї мети передбачає реалізацію визначених пріоритетних напрямів соціально – економічного та культурного розвитку Карпівської сільської ради у 2025 році:

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| **Стратегічні цілі (пріоритети)** | | |
| **1. Сталий економічний розвиток громади** | **2. Екологічна безпека** | **3. Забезпечення якісних умов життя** |
| **Операційні цілі (напрями)** | | |
| * 1. Регуляторна політика та розвиток підприємництва | 2.1. Поліпшення стану навколишнього природного середовища | 3.1. Підвищення якості надання адміністративних послуг |
| * 1. Залучення інвестицій в розвиток громади | 2.2. Захист населення і територій від надзвичайних ситуацій | 3.2. Сприяння зайнятості населення |
| * 1. Розвиток аграрного сектору та ефективне управління земельними ресурсами |  | 3.3. Забезпечення соціального захисту населення |
| * 1. Податково – бюджетна діяльність |  | 3.4. Поліпшення якості надання освітніх послуг |
|  |  | 3.5. Забезпечення надання якісних послуг у сфері охорони здоров’я |
|  |  | 3.6. Захист прав дітей – сиріт та дітей, позбавлених батьківського піклування. Підтримка сім’ї, дітей та молоді |
|  |  | 3.7. Забезпечення жителів громади культурними послугами |
|  |  | 3.8. Розвиток житлово-комунального господарства та благоустрій території |
|  |  | 3.9. Підвищення ефективності та якості надання транспортних послуг |
|  |  | 3.10. Покращення безпеки в громаді |

1. **Сталий економічний розвиток території**

**3.1. Регуляторна політика та розвиток підприємництва**

**Головна мета:** створення сприятливих умов для всебічного розвитку малого та середнього підприємництва як складової економічного потенціалу територіальної громади та підвищення його ролі у вирішенні соціальних проблем громади, забезпечення дотримання принципів державної регуляторної політики, закріплення системних підходів при здійсненні місцевих регулювань, які суттєво впливають   на здійснення підприємницької діяльності.

**Основні заходи та завдання:**

створення сприятливого середовища для розвитку підприємництва, проведення постійного відкритого діалогу органів влади із суб’єктами господарювання;

забезпечення:

- виваженого підходу до планування та проведення регулювань господарської  діяльності на території громади, збалансованості інтересів місцевої влади, суб’єктів господарювання та населення громади в процесі здійснення регуляторної діяльності;

- ведення та систематичного оновлення переліку чинних регуляторних актів сільської ради, здійснення його оприлюднення;

- оприлюднення у друкованих засобах масової інформації прийнятих регуляторних актів;

- наповненості офіційного сайту сільської ради актуальною інформацією з питань у сфері реалізації державної регуляторної політики;

інформування суб’єктів господарювання з питань існуючих механізмів фінансово – кредитної підтримки бізнесу на рівні держави та іноземних кредитних ліній;

участь у обласних спеціалізованих тренінгах, круглих столах, семінарах фахівців виконкому сільської ради та її структурних підрозділів з питань реалізації державної регуляторної політики та практичного застосування норм регуляторного законодавства;

популяризація підприємництва серед окремих категорій населення (внутрішньо переміщені особи, звільнені у запас або відставку, молодь, старше покоління).

**Критерії досягнення:**

забезпечення відкритості та прозорості регуляторної діяльності;

підвищення зайнятості населення.

**3.2. Інвестиційна діяльність**

**Головна мета:** реалізація заходів та проектів, що створюють умови для розвитку громади у повоєнний період. Залучення інвестицій у розвиток економіки громади.

**Основні заходи та завдання:**

залучення міжнародних кредитних та грантових ресурсів для реалізації пріоритетних інфраструктурних проектів;

продовження реалізації інвестиційних проектів та заходів для створення комфортних умов проживання громадян, поліпшення матеріально-технічної бази закладів охорони здоров’я для надання якісних послуг та створення належних умов для всебічного та повноцінного розвитку дітей з виконанням енергозберігаючих заходів, поліпшення умов для надання кваліфікованої допомоги соціально незахищеним верствам населення та стану соціальної та транспортної інфраструктури громади;

капітальні та поточні ремонти закладів освіти, культури, медичних закладів, дитячих майданчиків;

реалізація природоохоронних проектів та заходів;

реалізація заходів відповідно до меморандуму про співпрацю з питань соціально – економічного розвитку та впровадження екологічних заходів між Карпівською сільською радою, приватним акціонерним товариством «Інгулецький гірничо – збагачувальний комбінат» та громадською організацією «Криворізька фундація майбутнього».

**Критерії досягнення:**

очікуване збільшення капітальних інвестицій в економіку громади в обсязі 84500,0 тис. гривень.

Джерела фінансування: кошти державного, обласного, сільського бюджетів, кошти міжнародних організацій та інші кошти не заборонені чинним законодавством.

* 1. Аграрний сектор та землекористування

**Головна мета:** створення передумов сталого розвитку аграрного сектору шляхом нарощування обсягів виробництва продукції. Створення ефективної системи управління земельними ресурсами.

Основні заходи та завдання:

збільшення виробництва валової продукції сільського господарства;

сприяння з визначення шкоди та збитків, завданих земельним ресурсам внаслідок збройної агресії росії;

дотримання вимог земельного законодавства;

надання дозволів на розробку документації із землеустрою;

надання містобудівних умов і обмежень на забудову різного типу об’єктів нерухомості;

розроблення та надання  будівельних паспортів на різні типи будівництва (добудови);

оформлення та видача паспортів прив’язки тимчасових споруд для провадження підприємницької та комунальної діяльності;

оформлення земельних ділянок під будівництво бетонних майданчиків для збирання твердих побутових відходів;

оформлення земельної ділянки під будівництво майданчика тимчасового зберігання та перевантаження відходів.

Критерії досягнення:

збільшення виробництва основних видів сільськогосподарської продукції;

створення умов для гарантування прав власності на землю;

використання земель за цільовим призначенням;

збільшення надходжень податків до сільського бюджету від агроформувань різних форм власності.

Джерела фінансування: кошти сільського бюджету, власні кошти підприємств та інші кошти не заборонені чинним законодавством України.

* 1. **Податково - бюджетна діяльність**

**Головна мета:** запровадження дієвого механізму управління бюджетним процесом як складової частини системи управління державними фінансами, забезпечення наповнюваності сільського бюджету в умовах дії правового режиму воєнного стану шляхом створення сприятливих умов для розвитку усіх галузей економіки, малого та середнього бізнесу, забезпечення економного і раціонального використання коштів, підвищення результативності бюджетних видатків.

**Основні заходи та завдання:**

застосування заходів, спрямованих на подолання негативних явищ в економіці, пов’язаних з повномасштабною агресією;

підвищення рівня бюджетної самостійності сільського бюджету;

нарощування дохідної частини сільського бюджету шляхом активного відновлення роботи підприємств, малого та середнього підприємництва, зростання заробітних плат;

здійснення управління бюджетними коштами в межах встановлених бюджетних призначень із забезпеченням їх ефективного та раціонального використання;

мінімізація ризиків ухилення від сплати податків, недопущення зростання податкового боргу до сільського бюджету, встановлення об’єктивних критеріїв при наданні податкових пільг сільською радою в умовах розширення прав щодо самостійного прийняття рішень;

покращення співпраці між сільською радою та територіальним підрозділом державної податкової служби з виконаних планових показників дохідної частини сільського бюджету;

передача міжбюджетних трансфертів, затвердженими рішеннями сільської ради на цілі, пов’язані з реалізацією програм та заходів, згідно зі статтями 89, 91 Бюджетного Кодексу;

проведення раціональної та ефективної податково – бюджетної політики, дотримання фінансової дисципліни;

забезпечення своєчасної та в повному обсязі виплати заробітної плати та проведення розрахунків за спожиті енергоносії;

залучення в установленому порядку коштів або іншого майна від гуманітарних та благодійних фондів у якості допомоги внутрішньо переміщеним особам та соціально – вразливим верствам населення.

**Критерії досягнення:**

забезпечення виконання планових показників надходжень податків, зборів та інших обов’язкових платежів до сільського бюджету, обрахованих відповідно до норм чинних Податкового та Бюджетного кодексів України з урахуванням дії правового режиму воєнного стану;

забезпечення своєчасної та у повному обсязі виплати заробітної плати та проведення розрахунків за спожиті енергоносії в установах та закладах, які фінансуються за рахунок коштів сільського бюджету.

1. **Екологічна безпека**

**4.1. Охорона навколишнього природного середовища**

**Головна мета:** поліпшення стану навколишнього природного середовища, створення екологічно безпечних та комфортних умов для життя населення територіальної громади.

**Основні заходи та завдання:**

поліпшення та вдосконалення збору твердих побутових відходів;

упорядкування місць для збирання твердих побутових відходів, ліквідація несанкціонованих сміттєзвалищ;

розвиток альтернативної енергетики на території сільської ради;

посилення контролю за охороною, захистом, використанням та відтворенням зелених насаджень;

реалізація природоохоронних заходів промисловими підприємствами для зниження об’ємів викидів пилу в атмосферу;

оновлення системи екологічного моніторингу (дослідження стану навколишнього природного середовища із застосуванням сучасних технологій та інформаційних систем);

підвищення рівня екологічної свідомості і залучення громадськості до практичних дій для збереження довкілля.

**Критерії досягнення:**

поліпшення стану навколишнього природного середовища до рівня, безпечного для життєдіяльності населення;

будівництво бетонних майданчиків для збирання твердих побутових відходів;

будівництво майданчика тимчасового зберігання та перевантаження відходів;

ремонт та технічне обслуговування вимірювальних, випробувальних і контрольних приладів автоматизованої системи екологічного моніторингу (АСЕМ) якості атмосферного повітря території.

**Джерела фінансування:** кошти сільського бюджету, у тому числі екологічного податку та інші джерела, не заборонені чинним законодавством України.

**4.2. Захист населення і території від надзвичайних ситуацій**

**Головна мета:** запобігання виникненню можливих надзвичайних ситуацій на території громади, підвищення рівня захисту населення і території від надзвичайних ситуацій техногенного та природного характеру в мирний час і в особливий період.

**Основні заходи та завдання:**

забезпечення гарантованого рівня захисту населення і територій від надзвичайних ситуацій у мирний час та в особливий період, накопичення засобів захисту;

забезпечення оповіщення та інформування населення, підприємств, установ, організацій, органів управління і сил цивільного захисту про загрозу виникнення, або виникнення надзвичайних ситуацій через місцеву автоматизовану систему централізованого оповіщення (МАСЦО);

реалізація державної політики у сфері цивільного захисту та пожежної безпеки, підвищення рівня захисту населення і території громади від надзвичайних ситуацій техногенного та природного характеру в мирний час;

виконання заходів програм: «Захист населення і територій від надзвичайних ситуацій техногенного та природного характеру, забезпечення пожежної безпеки Карпівської сільської територіальної громади на 2021 – 2025 роки» (зі змінами), «Створення і використання матеріальних резервів для запобігання, ліквідації надзвичайних ситуацій техногенного та природного характеру та їх наслідків у Карпівській сільській територіальній громаді на 2021 – 2025 роки» (зі змінами);

удосконалення механізму взаємодії сільської ради, виконавчого комітету, підприємств, установ та організацій незалежно від форми власності у процесі здійснення заходів захисту населення і територій від надзвичайних ситуацій.

**Критерії досягнення:**

ефективність дій щодо запобігання й реагування на надзвичайні ситуації техногенного та природного характеру;

забезпечення ефективного та своєчасного доведення сигналів оповіщення та інформацій з питань цивільного захисту до органів виконавчої влади, органів управління і сил цивільного захисту, підприємств, установ, організацій та населення у разі загрози виникнення, або під час виникнення надзвичайних ситуацій в мирний час та особливий період;

поповнення місцевого матеріального резерву;

утримання та технічне оснащення оперативно рятувальної служби цивільного захисту району та 3 ДПРЗ ГУ ДСНС України у Дніпропетровській області;

фінансування заходів обласної Програми створення та використання матеріальних резервів для запобігання і ліквідації наслідків надзвичайних ситуацій у Дніпропетровській області.

**Джерела фінансування**: кошти сільського бюджету, залучені кошти суб’єктів господарювання та інші джерела, не заборонені чинним законодавством України.

1. **Забезпечення якісних умов життя**

**5.1. Надання адміністративних послуг**

**Головна мета:** застосування комплексного підходу до визначення пріоритетних напрямів розвитку сфери надання адміністративних послуг, а також результативного виконання ключових завдань для створення належних умов із максимального наближення сервісу держави до кожного мешканця громади.

**Основні заходи та завдання:**

відпрацювання ефективних механізмів надання якісних та доступних адміністративних послуг громадянам і суб’єктам господарювання, зниження адміністративного навантаження на замовників послуг;

підвищення якості надання адміністративних послуг через аналіз даних моніторингу їх надання та рівня задоволеності одержувачів;

створення безперешкодного середовища для всіх груп населення, забезпечення рівних можливостей кожній людині реалізувати свої права, отримувати адміністративні послуги на рівні з іншими шляхом інтегрування фізичної, інформаційної, цифрової, соціальної та громадянської безбар’єрності у відділі ЦНАП громади;

участь відділу ЦНАП громади у процесах цифрової трансформації та електронної інформаційної взаємодії з суб’єктами надання адміністративних послуг;

створення нових моделей комплексного обслуговування ветеранів, членів їх сімей, членів сімей загиблих Захисників і Захисниць України та внутрішньо перемішених осіб;

залучення населення до масштабного використання електронних сервісів та отримання електронних послуг;

втілення інноваційних підходів у діяльність ЦНАП, їх популяризації у суспільстві;

досягнення високого рівня довіри мешканців громади до влади як надавача послуг;

організація надання фахових консультацій від суб’єктів надання адміністративних послуг у приміщенні відділу ЦНАП.

**Критерії досягнення:**

запровадження сучасних форм надання адміністративних послуг, що дасть можливість організувати отримання всіх або найбільш поширених адміністративних послуг, які надаються органами виконавчої влади та органами місцевого самоврядування;

розробка стандартів надання адміністративних послуг для ветеранів, членів їх сімей, членів сімей загиблих Захисників і Захисниць України, в тому числі в рамках проекту “Я – Ветеран” та для внутрішньо переміщених осіб;

посилення рівня ресурсного забезпечення відділу ЦНАП громади, в тому числі шляхом залучення коштів державного бюджету за рахунок цільових субвенцій, субвенцій інвестиційного спрямування та централізованих видатків, а також активної співпраці з міжнародними донорськими програмами й проектами, громадськими об’єднаннями;

розширення спектру найзапитуваніших серед населення послуг у відділі ЦНАП, у тому числі з питань оформлення й видачі біометричних паспортних документів, державної реєстрації (перереєстрації) транспортних засобів та видачі (обміну) посвідчення водія, державної реєстрації актів цивільного стану, соціальних та пенсійних послуг, тощо;

створення нових моделей комплексного обслуговування ветеранів, членів їх сімей, членів сімей загиблих Захисників і Захисниць України та внутрішньо переміщених осіб;

організація процесу надання суб’єктам звернення електронних послуг (у тому числі комплексних послуг та послуг “одним пакетом” за життєвими обставинами і бізнес-ситуаціями) інформаційно-телекомунікаційними засобами регіональних інформаційних та інших систем, зокрема Єдиного державного веб-порталу електронних послуг “Портал Дія”;

підвищення готовності суб’єктів звернення до використання електронних послуг;

участь співробітників відділу ЦНАП у навчальних програмах за участю провідних суб’єктів надання адміністративних послуг з питань практичних аспектів надання адміністративних послуг, їх стандартизації, оптимізації порядків надання таких послуг, використання інструментів електронної ідентифікації у міжвідомчій взаємодії, впровадження електронних сервісів тощо;

забезпечення автоматизованого обліку та аналізу виконання адміністративних послуг через відділ ЦНАП, відстеження етапів їх виконання;

**Джерела фінансування:** обласний бюджет, сільський бюджет, інші кошти не заборонені чинним законодавством України.

**5.2. Зайнятість населення та ринок праці**

**Головна мета:** забезпечення реалізації державної політики зайнятості та соціального захисту населення від безробіття.

**Основні заходи та завдання:**

співпраця з Широківською районною філією Дніпропетровського обласного центру зайнятості з питань:

* організації підготовки, перепідготовки та підвищення кваліфікації  
  безробітних з урахуванням поточної та перспективної потреб ринку праці;
* підвищення конкурентоспроможності на ринку праці осіб шляхом отримання ваучера для проходження перепідготовки за робітничою професією;
* працевлаштування безробітних громадян, у тому числі шляхом надання компенсаційних виплат роботодавцям;
* проведення професійної орієнтації населення.

**Критерії досягнення:**

працевлаштування за сприяння районної філії центру зайнятості   
25 незайнятих громадян;

охоплення заходами професійної орієнтації населення майже 65 осіб;

підвищення рівня зайнятості населення.

**Джерела фінансування:** фонд загальнообов’язкового державного соціального страхування України на випадок безробіття, сільський бюджет.

* 1. **Соціальний захист населення**

**Головна мета:** удосконалення надання якісних і доступних соціальних послуг, забезпечення якісного соціального рівня та якості життя, соціального захисту малозабезпечених, пільгових верств населення та внутрішньо переміщених осіб, їх соціалізації та соціальної безпеки в суспільстві.

**Основні заходи та завдання:**

забезпечення надання:

* соціальних послуг з прийому документів для призначення державних соціальних допомог та субсидій;
* матеріальної допомоги найбільш вразливим верствам населення на підставі рішень виконавчого комітету сільської ради з питань надання допомоги окремим категоріям населення;
* соціальних послуг особам похилого віку та особам з інвалідністю, хворим, які за станом здоров’я потребують допомоги;
* матеріальної допомоги на підтримку військовослужбовців та сімей, загиблих військовослужбовців;
* матеріальної допомоги громадянам, які постраждали внаслідок Чорнобильської катастрофи;

соціальна підтримка ветеранів війни, членів сімей таких осіб, членів сімей загиблих (померлих) Захисників і Захисниць України

забезпечення осіб з обмеженими фізичними можливостями засобами реабілітації;

організація надання допомоги внутрішньо переміщеним особам з урахуванням визначених потреб;

проведення інформаційно – роз’яснювальної роботи для внутрішньо переміщених осіб стосовно змін законодавства щодо забезпечення їхніх прав і свобод.

**Критерії досягнення:**

надання матеріальної допомоги:

* найбільш вразливим верствам населення та іншим категоріям громадян, які згідно законодавства мають на це право, на підставі рішень виконкому сільської ради;
* громадянам, які постраждали внаслідок Чорнобильської катастрофи;
* членам сімей цивільних громадян, загиблих (померлих) внаслідок військової агресії російської федерації;
* додаткова фінансова підтримка особам, яким виповнилось 90, 95 і 100 років;

виплата компенсації:

* внутрішньо переміщеним особам на покриття витрат за житлово – комунальні послуги;
* особам, які надають соціальні послуги громадянам похилого віку, особам з інвалідністю, які не здатні до самообслуговування і потребують сторонньої допомоги;

задоволення потреб в соціальних послугах усіх жителів сільської ради відповідно до державних стандартів.

**Джерела фінансування:** обласний бюджет,кошти сільського бюджету та інші джерела не заборонені чинним законодавством України.

**5.4. Освіта**

**Головна мета**: здійснення заходів щодо формування ефективності мережі закладів освіти, проведення трансформації та оптимізації закладів освіти в межах чинного законодавства; продовження втілення та формування доступної та якісної системи освіти і виховання, забезпечення виконання навчальних програм здобувачами освіти, проведення навчальних занять шляхом використання різних форм та технологій навчання.

**Основні заходи та завдання:**

забезпечення системного кваліфікованого психолого - педагогічного супроводу дітей в закладах освіти;

створення відкритого доступу до навчальних ресурсів, застосування нових технологій, реалізації освітніх проектів та ініціатив, проведення навчальних занять шляхом використання різних форм та технологій дистанційного навчання, дієвої системи дистанційного навчання, здійснення на її основі ефективного впровадження й використання інформаційно-комунікаційних технологій в освітній діяльності;

оновлення та утримання в належному технічному стані парку шкільних автобусів;

проведення ремонтних робіт в дошкільних закладах та закладах загальної середньої освіти;

придбання та монтаж універсальних модулів (класів безпеки) для безпечного та комфортного навчання учнів в загальноосвітніх закладах та/або будівництво підземного безпечного освітнього простору в закладах освіти;

підвищення активності та показників участі учнівської молоді та вчителів у конкурсах, спартакіадах, олімпіадах, фестивалях, семінарах на рівні громади, району, області;

підвищення кваліфікації педагогічних працівників відповідно до вимог часу;

проведення фізкультурно – оздоровчої та спортивно - масової роботи в закладах освіти;

збереження наявної і подальше поліпшення матеріально - технічної бази закладів освіти;

співпраця з дитячими оздоровчими центрами, таборами відпочинку з питань оздоровлення дітей пільгової категорії.

**Критерії досягнення:**

створення безпечних умов для учасників освітнього процесу, зокрема працівників закладів освіти;

збереження закладів освіти шляхом проведення капітальних та поточних ремонтів;

співпраця з Солонянським центром професійного розвитку педагогічних працівників.

**Джерела фінансування:** кошти державного, обласного та сільського бюджетів, інші джерела фінансування, не заборонені чинним законодавством України.

**5.5. Охорона здоров’я**

**Головна мета:** забезпечення надання доступної та якісної медичної допомоги мешканцям громади.

**Основні заходи та завдання:**

забезпечення функціонування мережі закладів охорони здоров’я на території сільської ради, які будуть гарантувати охоплення населення ефективним, доступним та безоплатним медичним обслуговуванням та спрямування до них першочергових ресурсів, які дозволять стало функціонувати системі та забезпечити її розвиток;

розроблення програмних заходів для забезпечення фінансування медичних послуг понад обсяг, передбачений програмою медичних гарантій обслуговування населення; забезпечення соціальної спрямованості бюджету сільської ради на фінансування заходів місцевої Програми фінансової підтримки та розвитку комунального некомерційного підприємства «Широківський центр первинної медичної допомоги» Широківської селищної ради на 2021 – 2025 роки та програми «Здоров’я населення Карпівської сільської територіальної громади на 2021 – 2025 роки»;

проведення ремонтних робіт в закладах охорони здоров’я сільської ради;

вдосконалення системи охорони здоров’я щодо викликів, пов’язаних з пандеміями;

проведення роз’яснювальної роботи серед населення щодо формування здорового способу життя, як основного чинника збереження та покращення здоров’я.

**Критерії досягнення:**

зниження рівня захворюваності населення за найбільш поширеними хворобами;

забезпечення пільгової категорії населення лікарськими засобами; придбання медичного обладнання та інструментарію, медикаментів та виробів медичного призначення для підвищення якості надання медичних послуг.

**Джерела фінансування:** кошти державного, обласного та сільського бюджетів, інші джерела фінансування, не заборонені чинним законодавством України.

**5.6. Захист прав дітей – сиріт та дітей, позбавлених батьківського піклування. Підтримка сім’ї, дітей та молоді.**

**Головна мета:** охоплення дітей – сиріт та дітей, позбавлених батьківського піклування сімейними формами виховання: опіка (піклування), прийомні сім’ї, дитячі будинки сімейного типу, патронатні родини. Посилення правової, економічної й соціальної захищеності молодого покоління.

**Основні заходи та завдання:**

своєчасне виявлення та облік дітей-сиріт та дітей, позбавлених батьківського піклування, надання у визначений законодавством строк таким дітям статусу дитини - сироти та дитини, позбавленої батьківського піклування;

влаштування дітей під опіку (піклування); родинних груп дітей – сиріт та дітей, позбавлених батьківського піклування, до прийомних сімей та дитячих будинків сімейного типу;

влаштування дітей – сиріт та дітей, позбавлених батьківського піклування, до форми, наближеної до сімейної, а саме до малих групових будинків;

ведення обліку дітей, які залишились без батьківського піклування, дітей – сиріт та дітей позбавлених батьківського піклування, дітей, які перебувають у складних життєвих обставинах, усиновлених, влаштованих до прийомних сімей, дитячих будинків сімейного типу та соціально – реабілітаційних центрів;

співпраця з КЗ «Малий груповий будинок «Затишок» Вакулівської сільської ради Криворізького району з метою влаштування та перебування дітей в даному закладі та з Широківським центром надання соціальних послуг, діяльність якого спрямована на соціальну роботу з сім’ями, дітьми та молоддю;

залучення молоді до громадського життя громади;

проведення заходів із запобігання та протидії домашньому насильству, або/та насильству за ознакою статті й гендерної нерівності у суспільстві;

посилення профілактичної роботи з сім’ями, які опинилися в складних життєвих обставинах;

надання соціальних послуг відповідно до державних стандартів з соціального супроводу, консультування, соціальної профілактики та соціальної адаптації.

**Критерії досягнення:**

збільшення чисельності дітей – сиріт та дітей, позбавлених батьківського піклування у сімейних формах виховання, дитячих будинках сімейного типу та прийомних сім’ях;

збільшення кількості проведених заходів в рамках надання базових соціальних послуг.

**Джерела фінансування:** кошти обласного та сільського бюджетів, інші джерела не заборонені чинним законодавством України.

**5.7. Культура**

**Головна мета:** збереження мережі закладів культури та об’єктів культурної спадщини; розвиток людського капіталу із застосуванням сучасних інструментів культурного розвитку громади.

**Основні заходи та завдання:**

реалізація завдання з поступового створення сприятливого середовища для гармонійного розвитку потужного україномовного середовища;

формування та організація проведення концертів, фестивалів, основних культурно - мистецьких заходів;

актуалізація та оновлення бібліотечних фондів;

участь колективів художньої самодіяльності, солістів та умільців територіальної громади в регіональних, Всеукраїнських та Міжнародних заходах;

збереження будівель закладів культури громади, виконання необхідних ремонтних робіт; придбання сучасних музичних інструментів та звукової апаратури, створення нових сучасних костюмів для творчих колективів закладів культури;

паспортизація об’єктів культурної спадщини.

**Критерії досягнення:**

забезпечення жителів громади культурними, бібліотечними послугами враховуючи їх вподобання;

придбання та оновлення звукопідсилюючої апаратури, пошиття сценічних костюмів для творчих колективів закладів культури;

оновлення бібліотечного фонду (придбання літератури новітніх видань художньої літератури українською мовою);

придбання комп’ютерної техніки для бібліотечних та клубних закладів;

інвентаризація пам’яток культурної спадщини, виготовлення документів на об’єкти культурної спадщини.

**Джерела фінансування:** кошти сільського бюджету, інші джерела, не заборонені чинним законодавством України.

* 1. **Розвиток житлово-комунального господарства та благоустрій території**

**Головна мета:** поліпшення (або збереження на довоєнному рівні) якості надання послуг з централізованого водозабезпечення, проведення робіт з благоустрою територій населених пунктів громади тощо.

**Основні заходи та завдання:**

забезпечення населення надійним та якісним водопостачанням;

ремонт існуючих водопровідних мереж;

розширення мережі існуючих водопроводів та об’єктів водозабезпечення;

ремонти об’єктів соціальної інфраструктури;

благоустрій та реалізація інфраструктурних проектів, спрямованих на поліпшення екологічної ситуації в населених пунктах сільської ради та створення максимального рівня комфорту та затишку для мешканців громади;

виконання комплексу заходів з підготовки об’єктів соціальної сфери до роботи в осінньо – зимовий період;

оновлення матеріально – технічної бази комунального підприємства з метою покращення якості надання послуг;

збереження та оновлення існуючих дитячих та спортивно - ігрових майданчиків у місцях масового відпочинку населення;

паспортизація дитячих та спортивних майданчиків в населених пунктах сільської ради;

внесення змін до генеральних планів с. Карпівка, с. Новомалинівка, с.Дем’янівка;

облаштування сходів адмінбудівлі Карпівської сільської ради пандусом;

розроблення Комплексного плану просторового розвитку територіальної громади.

**Критерії досягнення:**

проведення ремонтних робіт мереж водопостачання та зовнішнього освітлення в населених пунктах сільської ради;

технічне обслуговування та підтримка функціонування обладнання об’єктів водопостачання та мереж зовнішнього освітлення в населених пунктах сільської ради;

будівництво розвідних водопровідних мереж в населених пунктах сільської ради;

будівництво експлуатаційних свердловин та встановлення системи очистки води та модульних споруд, для поліпшення якості послуг водопостачання в населених пунктах сільської ради;

утримання в належному стані спортивних та дитячих майданчиків;

паспортизація дитячих та спортивних майданчиків в с. Широка Дача – 2 од., с.Андріївка – 2 од., с. Радевичеве - 1 од.

**Джерела фінансування:** кошти сільського бюджету, кошти КП «Вишневе», інші кошти не заборонені чинним законодавством України.

* 1. **Транспорт та транспортна інфраструктура**

**Головна мета:** підвищення рівня безпеки на дорогах громади шляхом покращення стану доріг. Задоволення потреб населення в пасажирських перевезеннях.

**Основні заходи та завдання:**

поліпшення стану вулиць та доріг загального користування місцевого значення;

поліпшення стану автомобільних доріг загального користування місцевого значення;

надання якісних послуг з перевезення пасажирів.

**Критерії досягнення:**

підтримка експлуатаційного стану доріг громади на якісному рівні;

запровадження комплексних заходів з утримання вулиць та доріг загального користування місцевого значення;

підвищення якості життя населення в громаді шляхом залучення коштів обласного бюджету на капітальний ремонт автомобільних доріг загального користування місцевого значення;

зростання обсягів перевезення пасажирів;

утримання автобусного парку, який здійснює пасажирські перевезення.

**Джерела фінансування:** кошти обласного, сільського бюджетів, власні кошти КП «Вишневе», інші джерела не заборонені чинним законодавством України.

* 1. **Покращення безпеки в громаді**

**Головна мета:** протидія злочинності та усунення причин та умов, що сприяють вчиненню протиправних дій, удосконалення методів роботи з їх профілактики, сприяння посиленню захисту держави, державного суверенітету та територіальної цілісності.

**Основні заходи та завдання:**

підвищення ефективності заходів щодо профілактики правопорушень, протидії злочинності та усунення причин і умов, що сприяють вчиненню протиправних дій;

створення належних умов роботи поліцейського офіцера громади;

проведення роз’яснювальної роботи з метою підвищення рівня правової свідомості серед населення.

**Очікувані результати**

екстрене (оперативне) реагування на факти порушень громадського порядку;

зниження рівня злочинності, створення безпечних умов життя громадян сільської ради, захист їх прав, свобод та законних інтересів;

забезпечення належних умов роботи правоохоронних органів через реалізацію заходів Програми забезпечення громадського порядку та громадської безпеки на території Карпівської територіальної громади та Програми поліцейський офіцер громади.

**Джерела фінансування:** кошти сільського бюджету, залучені кошти суб’єктів господарювання та інші джерела, не заборонені чинним законодавством України.

1. **Моніторинг та оцінка результативності реалізації Програми**

Сесія Карпівської сільської ради визначає першочерговість виконання заходів з урахуванням пріоритетних напрямків Програми і наявності фінансових та інших ресурсів.

Основні показники та окремі заходи Програми можуть коригуватися з урахуванням соціально-економічної ситуації в громаді та суспільстві з відповідним погодженням сесією сільської ради.

Механізм реалізації заходів та контроль за виконанням Програми передбачає:

- затвердження сільською радою «Програми соціально-економічного та культурного розвитку Карпівської сільської ради на 2025 рік»;

- врахування пріоритетних заходів та завдань Програми при фінансуванні, як із сільського бюджету, так і з інших джерел не заборонених законодавством;

- щоквартальний моніторинг виконання основних показників та заходів;

- заслуховування звіту про виконання Програми на засіданні виконавчого комітету сільської ради та сесії сільської ради за підсумками в цілому за 2025 рік;

- підготовку розпорядчих документів Карпівської сільської ради з питань її виконання;

- відповідальність виконавців, що беруть участь у реалізації заходів;

- оприлюднення річного звіту голови Карпівської сільської ради та загального звіту про виконання Програми на офіційному веб-сайті Карпівської сільської ради.

Координацію діяльності виконавців Програми здійснює відділ загальної, організаційно кадрової роботи виконавчого комітету Карпівської сільської ради.

Секретар сільської ради Євдокія САЖЕВСЬКА

Додаток 1

до Програми соціально – економічного та культурного

розвитку Карпівської сільської ради на 2025 рік

**ОСНОВНІ ПОКАЗНИКИ**

**економічного та соціального розвитку**

**Карпівської сільської ради на 2025 рік**

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
| № з/н | Найменування показника | Одиниця виміру | 2025 рік  (програма) |
| **I.** | **Сільське господарство** |  |  |
|  | Продукція сільського господарства у постійних цінах 2016 року | тис. грн | 23400,0 |
|  | *Виробництво основних видів*  *сільськогосподарської продукції* |  |  |
|  | Зернові культури та зернобобові  (у заліковій вазі) | тис. тонн | 26,0 |
|  | у % до попереднього року | % | 100,0 |
|  | Ріпак (у заліковій вазі) | тис. тонн | 3,5 |
|  | у % до попереднього року | % | 100,0 |
|  | Соняшник (у заліковій вазі) | тис. тонн | 13,5 |
|  | у % до попереднього року | % | 100,0 |
| **II.** | **Інвестиційна діяльність** |  |  |
|  | Капітальні інвестиції | тис. грн | 84500,0 |
|  | у фактичних цінах, у % до попереднього року | % | 157,0 |
|  | Обсяг капітальних інвестицій на 1 особу (кошти сільського бюджету) | грн | 14594,00 |
| **III.** | **Фінансові показники** |  |  |
|  | Доходи сільського бюджету - всього | тис. грн | 149133,6 |
|  | у тому числі:  доходи сільського бюджету (без трансфертів з держбюджету) | тис. грн | 149133,6 |
|  | трансферти з держбюджету | тис. грн |  |
|  | Видатки сільського бюджету | тис. грн | 149133,6 |
|  | у тому числі:  трансферти до державного бюджету | тис. грн | 9099,6 |
| **IV.** | **Населення та ринок праці** |  |  |
|  | Середньорічна чисельність наявного населення | осіб | 5790 |
|  | у % до попереднього року | % | 99,8 |
|  | Кількість зареєстрованих безробітних (на кінець періоду) | осіб | 65 |
|  | Кількість працевлаштованих | осіб | 25 |
|  | Кількість осіб, які отримали послуги в Широківській філії центру зайнятості | осіб | 70 |
|  | Кількість громадян, які перемістилися до Карпівської громади (на кінець періоду) | осіб | 92 |
| **V.** | **Екологія та природні ресурси** |  |  |
|  | Загальна площа земель лісового фонду, всього | га | 1700,0 |
|  | у тому числі вкрита лісом | га | 279,8 |

Секретар сільської ради Євдокія САЖЕВСЬКА

Додаток 2

до Програми соціально – економічного

та культурного розвитку Карпівської сільської

ради на 2025 рік

**ПЕРЕЛІК**

**інвестиційних проектів та заходів щодо забезпечення виконання завдань**

**Програми соціально - економічного та культурного розвитку**

**Карпівської сільської ради на 2025 рік**

|  |  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| з/п | Назва проекту, зміст заходу | | Відповідальні | | Орієнтовні обсяги фінансування, тис.грн. | |
| Вид бюджету | 2025 рік |
| 1 | 2 | | 3 | | 4 | 5 |
| **ОСВІТА** | | | | | | |
| 1. | Капітальний ремонт покрівлі в Андріївському ліцеї Карпівської сільської ради за адресою: вул.Державна,26, село Андріївка, Криворізький район, Дніпропетровська область (у т.ч. ПКД) | | Відділ освіти, молоді і спорту Карпівської сільської ради | | Загальний обсяг у т.ч. | 7800,0 |
| Державний бюджет |  |
| Обласний бюджет |  |
| Місцевий бюджет | 7800,0 |
| Інші джерела |  |
| 2. | Реконструкція погребу Карпівського ЗДО «Казка» Карпівської сільської ради для облаштування безпечного освітнього простору (у т.ч. ПКД) | | Відділ освіти, молоді і спорту Карпівської сільської ради | | Загальний обсяг у т.ч. | 4000,0 |
| Державний бюджет |  |
| Обласний бюджет |  |
| Місцевий бюджет | 4000,0 |
| Інші джерела |  |
| 3. | Реконструкція котельні під бокс для шкільного автобуса за адресою: вулиця Державна, 26, село Андріївка, Криворізький район, Дніпропетровська область | | Відділ освіти, молоді і спорту Карпівської сільської ради | | Загальний обсяг у т.ч. | 1300,0 |
| Державний бюджет |  |
| Обласний бюджет |  |
| Місцевий бюджет | 1300,0 |
| Інші джерела |  |
| 4. | Нове будівництво підземного безпечного освітнього простору в Карпівському ліцеї Карпівської сільської ради Криворізького району Дніпропетровської області  (у т.ч. ПКД) | | Відділ освіти, молоді і спорту Карпівської сільської ради | | Загальний обсяг у т.ч. | 8000,0 |
| Державний бюджет |  |
| Обласний бюджет |  |
| Місцевий бюджет | 8000,0 |
| Інші джерела |  |
| 5. | Нове будівництво підземного безпечного освітнього простору в Андріївському ліцеї Карпівської сільської ради Криворізького району Дніпропетровської області  (у т.ч. ПКД) | | Відділ освіти, молоді і спорту Карпівської сільської ради | | Загальний обсяг у т.ч. | 8000,0 |
| Державний бюджет |  |
| Обласний бюджет |  |
| Місцевий бюджет | 8000,0 |
| Інші джерела |  |
| 6. | Нове будівництво підземного безпечного освітнього простору в Червонівській гімназії Карпівського ліцею Карпівської сільської ради Криворізького району Дніпропетровської області (у т.ч. ПКД) | | Відділ освіти, молоді і спорту Карпівської сільської ради | | Загальний обсяг у т.ч. | 5300,0 |
| Державний бюджет |  |
| Обласний бюджет |  |
| Місцевий бюджет | 5300,0 |
| Інші джерела |  |
| **КУЛЬТУРА** | | | | | | |
| 7. | Реконструкція частини Карпівського сільського будинку культури під молодіжний центр (у т.ч. ПКД) | | Сектор культури і туризму Карпівської сільської ради | | Загальний обсяг у т.ч. | 1500,0 |
| Державний бюджет |  |
| Обласний бюджет |  |
| Місцевий бюджет | 1500,0 |
| Інші джерела |  |
| 8. | Капітальний ремонт будинку культури по вулиці Державна,27 в с. Андріївка Широківського району Дніпропетровської області | | Сектор культури і туризму Карпівської сільської ради | | Загальний обсяг у т.ч. | 4000,0 |
| Державний бюджет |  |
| Обласний бюджет |  |
| Місцевий бюджет | 4000,0 |
| Інші джерела |  |
| 9. | Капітальний ремонт покрівлі сільської бібліотеки по вул. Державна,23 в с. Андріївка Карпівської сільської ради Криворізького району Дніпропетровської області  (у т.ч. ПКД) | | Сектор культури і туризму Карпівської сільської ради | | Загальний обсяг у т.ч. | 2000,0 |
| Державний бюджет |  |
| Обласний бюджет |  |
| Місцевий бюджет | 2000,0 |
| Інші джерела |  |
| 10. | Капітальний ремонт покрівлі сільського клубу по вулиці Центральна,18 в с.Радевичеве Карпівської сільської ради Криворізького району Дніпропетровської області (у т.ч. ПКД) | | Сектор культури і туризму Карпівської сільської ради | | Загальний обсяг у т.ч. | 3000,0 |
| Державний бюджет |  |
| Обласний бюджет |  |
| Місцевий бюджет | 3000,0 |
| Інші джерела |  |
| **ПРИРОДООХОРОННІ ЗАХОДИ** | | | | | | |
| 11. | Нове будівництво бетонних майданчиків для збирання твердих побутових відходів в населених пунктах Карпівської сільської ради Широківського району Дніпропетровської області (у т.ч. ПКД) | | Виконавчий комітет Карпівської сільської ради; | | Загальний обсяг у т.ч. | 12000,0 |
| Державний бюджет |  |
| Обласний бюджет |  |
| Місцевий бюджет | 12000,0 |
| Інші джерела |  |
| 12. | Будівництво майданчика тимчасового зберігання та перевантаження відходів в с.Карпівка Карпівської сільської ради Криворізького району Дніпропетровської області (у т.ч. ПКД) | | Виконавчий комітет Карпівської сільської ради; | | Загальний обсяг у т.ч. | 3000,0 |
| Державний бюджет |  |
| Обласний бюджет |  |
| Місцевий бюджет | 3000,0 |
| Інші джерела |  |
| 13. | Ремонт та технічне обслуговування вимірювальних, випробувальних і контрольних приладів автоматизованої системи екологічного моніторингу (АСЕМ) якості атмосферного повітря території Карпівської сільської ради та повірка стаціонарних постів автоматичного спостереження | | Виконавчий комітет Карпівської сільської ради | | Загальний обсяг у т.ч. | 1000,0 |
| Державний бюджет |  |
| Обласний бюджет |  |
| Місцевий бюджет | 1000,0 |
| Інші джерела |  |
| **ОБ’ЄКТИ ВОДОПОСТАЧАННЯ** | | | | | | |
| 14. | Нове будівництво розвідних водопровідних мереж в с. Андріївка Широківського району Дніпропетровської області. Коригування | Виконавчий комітет Карпівської сільської ради | | | Загальний обсяг у т.ч. | 18000,0 |
| Державний бюджет |  |
| Обласний бюджет |  |
| Місцевий бюджет | 200,0 |
| Інші джерела | 17800,0 |
| 15. | Нове будівництво експлуатаційної свердловини на воду в с. Вишневе Криворізького району Дніпропетровської області | Виконавчий комітет Карпівської сільської ради | | | Загальний обсяг у т.ч. | 900,0 |
| Державний бюджет |  |
| Обласний бюджет |  |
| Місцевий бюджет | 900,0 |
| Інші джерела |  |
| 16. | Нове будівництво експлуатаційної свердловини на воду в с. Зелений Гай Криворізького району Дніпропетровської області | Виконавчий комітет Карпівської сільської ради | | | Загальний обсяг у т.ч. | 900,0 |
| Державний бюджет |  |
| Обласний бюджет |  |
| Місцевий бюджет | 900,0 |
| Інші джерела |  |
| 17. | Нове будівництво розвідних водопровідних мереж в с. Веселий Став Широківського району Дніпропетровської області | Виконавчий комітет Карпівської сільської ради | | | Загальний обсяг у т.ч. | 3500,0 |
| Державний бюджет |  |
| Обласний бюджет |  |
| Місцевий бюджет | 3500,0 |
| Інші джерела |  |
| 18. | Встановлення системи очистки води в с.Новомалинівка | Виконавчий комітет Карпівської сільської ради | | | Загальний обсяг у т.ч. | 200,0 |
| Державний бюджет |  |
| Обласний бюджет |  |
| Місцевий бюджет | 200,0 |
| Інші джерела |  |
| 19. | Встановлення модульної споруди в с.Новомалинівка | Виконавчий комітет Карпівської сільської ради | | | Загальний обсяг у т.ч. | 100,0 |
| Державний бюджет |  |
| Обласний бюджет |  |
| Місцевий бюджет | 100,0 |
| Інші джерела |  |
| **ВСЬОГО** | | | | **Загальний обсяг, у т.ч.** | | **84500,0** |
| **Державний бюджет** | |  |
| **Обласний бюджет** | |  |
| **Місцевий бюджет** | | **66700,0** |
| **Інші джерела** | | **17800,0** |

Примітка. Цей Перелік пріоритетних інвестиційних проектів, які планується реалізовувати у 2025 році з бюджету сільської ради, не є вичерпним та не обмежує можливість залучення фінансування з різних джерел на інші проекти, у разі виникнення такої необхідності.

Секретар сільської ради Євдокія САЖЕВСЬКА

Додаток 3

до Програми соціально – економічного та культурного розвитку Карпівської сільської ради на 2025 рік

**ПЕРЕЛІК   
 галузевих програм, які передбачається**

**фінансувати у 2025 році**

| № з/п | Назва програми, (рішення сільської ради, дата, №), *замовник* | Термін дії програми, роки | Мета програми  (згідно з відповідними рішеннями сільської ради) |
| --- | --- | --- | --- |
| *Економічні програми* | | | |
|  | Програма розвитку, фінансової підтримки та поповнення статутного капіталу комунального підприємства «Вишневе» на 2024 – 2026 роки (зі змінами)  від 21.12.2023 № 1223-33/VIII  *Відділ бухгалтерського обліку та звітності* | 2024 – 2026 роки | Фінансова підтримка функціонування комунального підприємства для забезпечення належної реалізації його статутних завдань, вжиття заходів для надання якісних, безпечних та безперебійних послуг населенню з метою створення сприятливих умов для життєдіяльності сільської ради та сприяння поліпшенню фінансово-господарської діяльності зазначеного підприємства |
|  | Програма розроблення (оновлення) містобудівної документації на території Карпівської сільської ради на 2024 - 2029 роки  від 24.10.2024 № 1467-41/VIII  *Відділ земельних відносин, екології, архітектури, житлово – комунального господарства та комунальної власності виконавчого комітету сільської ради* | 2024 – 2029 роки | Створення інструменту для підвищення ефективності управління розвитком територій населених пунктів, єдиної державної містобудівної інформаційної системи для забезпечення органів місцевого самоврядування, громадян, підприємств , установ та організацій достовірною, своєчасною інформацією стосовно усіх сфер містобудівної діяльності, забудови та використання територій населених пунктів, нерухомості, соціальної й інженерно – транспортної інфраструктури тощо на основі відкоригованої містобудівної документації |
|  | Програма «Питна вода Карпівської сільської ради на 2025 - 2027 роки» (проект)  *Відділ загальної, організаційно – кадрової роботи виконавчого комітету сільської ради* | 2025 – 2027 роки | Забезпечення гарантованих  [Конституцією](https://zakon.rada.gov.ua/laws/show/254%D0%BA/96-%D0%B2%D1%80) України прав громадян територіальної громади на достатній життєвий рівень та екологічну безпеку шляхом забезпечення якісною питною водою в необхідних обсягах та відповідно до встановлених нормативів щодо якості питної води. Забезпечення розвитку, реконструкції та капітального ремонту систем централізованого водопостачання в населених пунктах Карпівської сільської ради. |
|  | Програма «Благоустрій населених пунктів Карпівської сільської ради на 2021 – 2025 роки (зі змінами)  від 23.12.2020 № 99-3/VIII  *Відділ земельних відносин, екології, архітектури, житлово – комунального господарства та комунальної власності виконавчого комітету сільської ради* | 2021 – 2025 роки | Організація робіт з соціально – економічних, організаційно – правових та екологічних заходів, що здійснюються на території населених пунктів, з метою її раціонального використання, належного утримання та охорони, створення умов щодо захисту і відновлення сприятливого для життєдіяльності людини довкілля |
| *Екологічні програми* | | | |
|  | Програма охорони навколишнього природного середовища на території Карпівської сільської ради на 2021 – 2025 роки (зі змінами)  [від 23.12.2020 № 103-3/VIII](https://oblrada.dp.gov.ua/rishennia/про-програму-створення-та-використан-2/)  *Відділ правового забезпечення, управління персоналом, військового обліку та міграційної роботи виконавчого комітету сільської ради* | 2021 –2025  роки | Поліпшення стану навколишнього природного середовища, збереження і відтворення природних екосистем, створення екологічно безпечних та комфортних умов для життя населення Карпівської сільської ради. |
|  | Програма захисту населення і територій від надзвичайних ситуацій техногенного та природного характеру, забезпечення пожежної безпеки Карпівської сільської територіальної громади на 2021 – 2025 роки (зі змінами)  від 11.12.2020 № 73 – 2/ VIIІ  *Відділ правового забезпечення, управління персоналом, військового обліку та міграційної роботи виконавчого комітету сільської ради* | 2021 – 2025 роки | Вирішення комплексу завдань для попередження виникнення надзвичайних ситуацій (подій), забезпечення захисту населення і територій від надзвичайних ситуацій техногенного та природного характеру, пожежної безпеки, реалізація завдань та заходів, спрямованих на підвищення рівня готовності органів управління та сил сільської ради до захисту населення, територій, навколишнього природного середовища та майна від надзвичайних ситуацій шляхом запобігання таких ситуацій, ліквідації їх наслідків і надання допомоги постраждалим у мирний час та в особливий період. |
|  | Створення і використання матеріальних резервів для запобігання, ліквідації надзвичайних ситуацій техногенного та природного характеру та їх наслідків у Карпівській сільській територіальній громаді на 2021-2025 роки (зі змінами)  від 11.12.2020 №74-2/VIIІ  *Відділ правового забезпечення, управління персоналом, військового обліку та міграційної роботи виконавчого комітету сільської ради* | 2021 – 2025 роки | Створення матеріального резерву для забезпечення безпечних умов проживання населення на території сільської ради, захист матеріальних і культурних цінностей та довкілля, проведення аварійно-рятувальних та інших невідкладних робіт |
|  | Програма розвитку земельних відносин та охорони земель на території Карпівської сільської ради Криворізького району Дніпропетровської області на 2022-2027 роки (зі змінами)  від 03.12.2021 № 707-12/VIІI  *Відділ земельних відносин, екології, архітектури, житлово – комунального господарства та комунальної власності виконавчого комітету сільської ради* | 2022 – 2027 роки | Забезпечення ефективного використання та підвищення цінності земельних ресурсів, створення оптимальних умов для суттєвого збільшення соціального, інвестиційного і виробничого потенціалів землі, перетворення її у самостійний фактор економічного зростання. Сприяння збалансованому та ресурсозберігаючому використанню земельних ресурсів у господарській діяльності |
| *Соціальні програми* | | | |
|  | Програма розвитку освіти Карпівської сільської ради на 2022 – 2025 роки (зі змінами) від 11.10.2021 № 592-10/VIII  *Відділ освіти, молоді і спорту Карпівської сільської ради* | 2022 – 2025 роки | Створення умов рівного доступу до здобуття жителями об’єднаної територіальної громади сучасної якісної освіти, що відповідає актуальним і перспективним запитам особистості, суспільства, держави в цілому та міжнародним критеріям |
|  | Програма „Здоров’я населення Карпівської сільської територіальної громади на 2021 – 2025 роки”  (зі змінами) [від 23.12.2020 № 101-3/VII](https://oblrada.dp.gov.ua/rishennia/sklikannia-7/xx-sesiya/№-535-20viі-13-12-2019-р/)I  *Виконавчий комітет сільської ради* | 2021 –2025  роки | Збереження і зміцнення здоров’я населення Карпівської громади шляхом підвищення якості та ефективності надання медичної допомоги з пріоритетним напрямом профілактики та лікування хронічних неінфекційних та інфекційних захворювань найбільш значущих у соціально-економічному та медико-демографічному плані. |
|  | Програма соціального захисту населення Карпівської сільської територіальної громади на 2021 – 2025 роки (зі змінами) [від 23.12.2020 № 100-3/VIII](https://oblrada.dp.gov.ua/rishennia/про-внесення-змін-до-рішення-обласної-76/)  *Відділ соціального захисту населення виконавчого комітету сільської ради* | 2021 –2025  роки | Підвищення кількості та якості надання соціальних допомог та послуг найбільш незахищеним верствам населення сільської ради, які перебувають у складних життєвих обставинах та неспроможні їх самостійно подолати |
|  | Програма фінансової підтримки та розвитку комунального некомерційного підприємства «Широківський центр первинної медичної допомоги» Широківської селищної ради на 2021 -2025 роки (зі змінами)  від 23.12.2020 № 105-3/VIII  *Відділ загально – організаційного забезпечення виконавчого комітету сільської ради* | 2021 - 2025  роки | Збереження, поліпшення, відновлення здоров’я населення громади, зниження рівня захворюваності, інвалідності та смертності шляхом визначення комплексу організаційних та економічних заходів, спрямованих на підтримку діяльності та забезпечення розвитку комунальних некомерційних підприємств охорони здоров’я, відповідно до функціональних призначень щодо надання населенню належних медичних послуг. |
| *Правоохоронні програми* | | | |
|  | Програма забезпечення громадського порядку та громадської безпеки на території Карпівської сільської ради на 2021-2025 роки  від 16.02.2021 № 187-4/VІII  *Виконавчий комітет Карпівської сільської ради* | 2021 - 2025 роки | Підвищення рівня довіри населення до роботи правоохоронних органів, забезпечення громадського порядку та громадської безпеки на території Карпівської сільської ради шляхом здійснення заходів із профілактики правопорушень, протидії злочинності, усунення причин і умов, що спричинили вчинення протиправних дій, та поліпшення стану криміногенної ситуації на території сільської ради |
|  | Програма профілактики злочинності та правопорушень на території Карпівської сільської ради в 2022-2026 роках  (зі змінами)  від 25.04.2022 № 73  *Виконавчий комітет Карпівської сільської ради* | 2022 – 2026 роки | Забезпечення активності протидії злочинності в громаді та досягнення уповільнених темпів її зростання на основі чітко визначених пріоритетів, поступового нарощування зусиль органів виконавчої влади спільно з органами місцевого самоврядування і громадськості, вдосконалення організації, засобів, методів запобігання і розкриття злочинів , підвищення рівня довіри населення до роботи правоохоронних органів, забезпечення ефективності здійснення заходів щодо підтримки громадського порядку та громадської безпеки на території ОТГ. |
|  | Програма поліцейський офіцер громади на 2023 - 2025 роки  від 21.02.2023 № 983-24/VIII  *Виконавчий комітет Карпівської сільської ради* | 2023 – 2025 роки | Запобігання та припинення адміністративних правопорушень і злочинів, захист життя та здоров’я громадян, інтересів суспільства і держави від протиправних посягань; підвищення рівня довіри населення до роботи правоохоронних органів, усунення причин і умов, що спричинили вчинення протиправних дій, поліпшення стану криміногенної ситуації на території громади |
| *Національно-культурні програми* | | | |
|  | Програма розвитку культури Карпівської сільської ради на 2022– 2025 роки [від 11.10.2021 № 593-710VIII](https://oblrada.dp.gov.ua/rishennia/про-внесення-змін-до-рішення-обласно-128/)  *Сектор культури і туризму Карпівської сільської ради* | 2022 –2025  роки | Створення умов для сприяння творчій активності громадян і умов формування в ОТГ громадянського суспільства, що передбачає забезпечення реалізації політичних, громадянських, економічних, соціальних і культурних прав громадян, засвоєння та використання новітніх знань і технологій, збереження безцінної культурно-духовної спадщини, задоволення інтелектуальних і духовних потреб населення, реалізація культурно-мистецьких заходів для дітей і молоді, створення сучасних центрів культури на базі існуючих закладів культури сільської ради |
| *Оборонні програми* | | | |
|  | Програма розвитку Криворізького районного територіального центру комплектування та соціальної підтримки щодо виконання завдань по приписці громадян до призовної дільниці, призову на військову службу , виконання покладених мобілізаційних завдань на 2024 – 2025 роки  (зі змінами) [від 21.02.2024 № 1269 - 34/VIII](https://oblrada.dp.gov.ua/rishennia/про-програму-територіальної-оборони-2/)  *Виконавчий комітет Карпівської сільської ради* | 2024 –2025 роки | Забезпечення реалізації громадянами України конституційного обов’язку щодо захисту Вітчизни та готовності інфраструктури відділу районного територіального центру комплектування та соціальної підтримки до виконання покладених завдань |
|  | Програма підтримки Збройних сил України на 2023 – 2024 роки  [від 24.08.2023 № 1128-29VIII](https://oblrada.dp.gov.ua/rishennia/про-програму-територіальної-оборони-2/)  *Виконавчий комітет Карпівської сільської ради* | 2023 – 2024 роки | Забезпечення належних умов для якісного виконання завдань та підтримки високого рівня боєготовності військових частин та інших підрозділів Збройних сил України |

Секретар сільської ради Євдокія САЖЕВСЬКА